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ZAPISNIK 

sa 34. sjednice Odbora za evropske integracije Skupštine Crne Gore, 

održane 13. marta 2015. godine 

 

Sjednica je počela u 13.05 časova. 

Sjednici su predsjedavali Slaven Radunović, predsjednik Odbora i Marija Maja Ćatović, 
zamjenica predsjednika Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Srđa Popović, Nada Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, 
Predrag Bulatović, Azra Jasavić i Genci Nimanbegu. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: Predrag Sekulić, Danko Šarančić, Damir Šehović, 
Koča Pavlović. 

Sjednici su prisustvovali predstavnici Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija: 
Snežana Radović, generalna direktorica za evropske poslove, Nevenka Vulićević, direktorica 
Direkcije za usklađivanje s pravnom tekovinom EU, Nada Vojvodić, I savjetnica u Kancelariji 
glavnog pregovarača, zadužena za praćenje aktivnosti Skupštine Crne Gore, Vladana 
Mitrović, ataše u Generalnom direktoratu za evropske poslove i Aleksandar Nikčević, ataše u 
Generalnom direktoratu za evropske poslove. 

Kao zamjena članu Šefkiji Muriću sjednici je prisustvovao poslanik Nikola Gegaj. 

Sjednici su prisustvovale saradnice u Odboru: Marija Milošević i Sanja Bulatović. 

Sjednica je bila otvorena za javnost i ispraćena od strane predstavnika medija. 

Sjednici su prisustvovale predstavnica NVO Instituta alternativa Vasilija Obradović i Svetlana 
Zečević iz Pokreta za promjene. 

  

* * * * * *  

 

Nakon što je predsjednik Odbora konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno 
odlučivanje, za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

D N E V N I    R E D : 

 

- Usvajanje zapisnika sa 32. sjednice Odbora; 

- Usvajanje zabilješke sa 33. sjednice Odbora, zatvorene za javnost; 

 

1. Inicijativa za organizovanje konsultativnog saslušanja na zajedničkoj sjednici sa 
Odborom za ekonomiju, finansije i budžet na temu: „Efikasnost kontrole i 
korišćenja IPA fondova i rad Revizorskog tijela u pogledu revizije EU fondova“; 

2. Četvrti kvartalni izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije 
Crne Gore u Evropsku uniju, za period oktobar - decembar 2014; 

3. Četvrti kvartalni izvještaj o realizaciji obaveza iz Programa pristupanja Crne Gore 
Evropskoj uniji za period 2014-2018; 

4. Izvještaj o realizaciji Akcionog plana za 2014. za sprovođenje Strategije 
informisanja javnosti o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014-2018; 
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5. Akcioni plan za 2015. za sprovođenje Strategije informisanja javnosti o 
pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014-2018; 

6. Razno. 

 

 – Zapisnik sa 32. sjednice Odbora i zabilješka sa 33. sjednice Odbora usvojeni su 
jednoglasno, bez primjedbi članova Odbora. 

 

* * * * * * 

TAČKA 1 

INICIJATIVA ZA ORGANIZOVANJE KONSULTATIVNOG SASLUŠANJA NA 
ZAJEDNIČKOJ SJEDNICI SA ODBOROM ZA EKONOMIJU, FINANSIJE I BUDŽET NA 
TEMU: „EFIKASNOST KONTROLE I KORIŠĆENJA IPA FONDOVA I RAD REVIZORSKOG 
TIJELA U POGLEDU REVIZIJE EU FONDOVA“ 

Predsjednik Odbora Slaven Radunović pozdravio je sve prisutne, uvažene predstavnike 
Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija, predstavnike NVO sektora i medija. 

Podsjećajući na zajedničku inicijativu predsjednika Odbora za evropske integracije i 
predsjednika Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Aleksandra Damjanovića u pogledu  
pravljenja iskoraka u kontroli IPA sredstava kroz organizovanje zajedničke sjednice na kojoj je 
planirano saslušanje ambasadora Pejovića i glavnog revizora Revizorskog tijela, kao i ostalih 
relevantnih osoba za IPA projekte, predsjednik Radunović pročitao je sadržaj same inicijative: 

„U skladu sa članom 73 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predlažemo da Odbor za evropske 
integracije i Odbor za ekonomiju, finansije i budžet održe konsultativno saslušanje na 
zajedničkoj sjednici na temu:  

„Efikasnost korišćenja IPA fondova i rad Revizorskog tijela odgovornog za reviziju EU 
fondova“. 

OBRAZLOŽENJE 

U skladu sa članom 12 stav 3 Rezolucije o načinu, kvalitetu i dinamici procesa integracija Crne 
Gore u Evropsku uniju, saglasno svojoj nadzornoj funkciji u procesu pristupnih pregovora, 
Odbor za evropske integracije, u sklopu svojih redovnih aktivnosti, razmatra godišnje 
informacije o programima podrške Evropske unije Crnoj Gori, koje dostavlja Ministarstvo 
vanjskih poslova i evropskih integracija. 

Polazeći od interesovanja članova Odbora za ekonomiju, finansije i budžet za veću uključenost 
u pogledu praćenja trošenja sredstava koja su kroz IPA projekte namijenjena Crnoj Gori, 
predlažemo da se održi konsultativno saslušanje dva odbora, na gorenavedenu temu. 

Zakon o reviziji sredstava iz fondova Evropske Unije donijela je Skupština Crne Gore na 
sjednici održanoj dana 27. februara 2012. godine („Sl. list Crne Gore“, broj 14/2012 od 
07.03.2012. godine). U skladu sa zakonom osnovan je samostalni organ revizije, Revizorsko 
tijelo koje je isključivo odgovorno za reviziju EU fondova (instrumenata pretpristupne pomoći, 
strukturnih fondova nakon pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji i drugih EU fondova). 
Konsultativno saslušanje treba da omogući da se upoznamo i sa radom ovog organa revizije. 

Imajući u vidu fazu pregovora u kojoj se Crna Gora nalazi, kao i činjenicu da je u okviru IPA II 
(2014 – 2020) opredijeljeno 270,5 miliona EUR (ili u prosjeku 38-39 miliona EUR godišnje), 
smatramo da bi održavanje zajedničkog konsultativnog saslušanja rezultiralo boljim uvidom 
poslanika u način na koji se odobravaju i troše pretpristupna sredstava, kao i u efikasnost 
korišćenja istih“, nakon čega je istu stavio na glasanje.  

Za pomenutu inicijativu glasali su svi prisutni članovi Odbora: Slaven Radunović, Marija Maja 
Ćatović, Srđa Popović, Nada Drobnjak, Obrad Mišo Stanišić, Predrag Bulatović, Azra Jasavić 
i Genci Nimanbegu. 
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Član Odbora Predrag Bulatović javio se za riječ s namjerom da predloži rok za dostavljanje 
materijala koji će biti predmet rasprave na datoj sjednici, sa čime su se saglasili predsjednik i 
članovi Odbora i za datum odredili 6. april. 

Time je zaključeno razmatranje prve tačke dnevnog reda. 

 

TAČKA 2 

ČETVRTI KVARTALNI IZVJEŠTAJ O UKUPNIM AKTIVNOSTIMA U OKVIRU PROCESA 
INTEGRACIJE CRNE GORE U EVROPSKU UNIJU, ZA PERIOD OKTOBAR - DECEMBAR 
2014 

Prije početka razmatranja druge tačke, sjednicu je napustio poslanik Predrag Bulatović. 

Predsjednik Odbora kazao je da će Četvrti kvartalni izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru 
procesa integracije Crne Gore u Evropsku uniju, za period oktobar – decembar 2014, u 
odsustvu ambasadora Pejovića, koji nije bio u mogućnosti da prisustvuje sjednici, predstaviti 
Snežana Radović, generalna direktorica za evropske poslove u Ministarstvu vanjskih poslova 
i evropskih integracija. 

U svom obraćanju prisutnima, predsjednik Radunović je kazao da Izvještaj predstavlja prikaz 
aktivnosti u predviđenom periodu i ne daje prostora za dodatne komentare, osim kada je riječ 
o akcionim planovima za poglavlja 23 i 24. Radunović je dodao da su usvojeni II i III izvještaj 
o sprovođenju akcionih planova. S tim u vezi, u okviru Drugog kvartalnog izvještaja o realizaciji 
Akcionih planova za poglavlja 23 i 24 istaknuto je da je realizovano ili se u kontinuitetu realizuje 
59% mjera za poglavlje 23, odnosno 70% mjera za poglavlje 24. U Trećem polugodišnjem 
izvještaju o realizaciji Akcionih planova navodi se da je realizovano ili se u kontinuitetu realizuje 
66% mjera za poglavlje 23, odnosno 63% mjera za poglavlje 24.  

S obzirom na to da je Odboru proslijeđen samo Prvi kvartalni izvještaj o realizaciji akcionih 
planova, Radunović je predložio da se usaglasi dinamika slanja budućih izvještaja. Prije nego 
što je dao riječ gđi Radović, predsjednik Odbora je izrazio zainteresovanost u pogledu mjera 
iz akcionih planova za poglavlja 23 i 24 koje su ocijenjene kao najproblematičnije za realizaciju. 

Generalna direktorica za evropske poslove Snežana Radović istakla je značaj saradnje 
Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija i Odbora u pogledu razmatranja ovih i 
sličnih dokumenata, s ciljem pružanja zajedničkog doprinosa dinamici ispunjavanja obaveza i 
poštovanju rokova Evropske komisije. S tim u vezi, Radović je dodala da je Drugi polugodišnji 
izvještaj o toku evropskih integracija usvojen na sjednici Vlade, te da će uskoro biti dostavljen 
Skupštini. Četvrti kvartalni izvještaj o ukupnim aktivnostima u okviru procesa integracije Crne 
Gore u Evropsku uniju, kako je kazala Radović, tiče se aktivnosti koje su sprovedene u tri 
mjeseca, a koje su u Izvještaju sadržane kroz politički dijalog Crne Gore i EU, pregovore o 
pristupanju Crne Gore EU, sprovođenje SSP-a, usklađivanje zakonodavstva sa pravnom 
tekovinom EU i Instrument pretpristupne pomoći, IPA I i IPA II. U tom kontekstu, Radović je 
kazala da su izvještajni period obilježili sastanci i posjete na najvišem nivou, te otvaranje četiri 
nova poglavlja 16. decembra, pri čemu je ukupan skor šestnaest otvorenih poglavlja i dva 
poglavlja koja su privremeno zatvorena. Ona je kazala da je održano ukupno 13 sastanaka 
radnih grupa i veliki broj koordinacionih sastanaka u užim timovima. Takođe, u datom periodu 
su organizovana dva sastanka o početnim mjerilima i to za poglavlja 8 – Konkurencija i 17 – 
Ekonomska i monetarna unija, kao i dva sastanka o završnim mjerilima, za poglavlja 4 – 
Sloboda kretanja kapitala i 32 – Finansijski nadzor. Radović je dodala da se u Izvještaju navodi 
da je Drugi kvartalni izvještaj o realizaciji akcionih planova za poglavlja 23 i 24 usvojen u 
novembru, a Treći polugodišnji izvještaj za ova dva poglavlja u decembru prošle godine. Što 
se tiče obaveza Crne Gore za izvještavanje po ovim poglavljima, Evropskoj komisiji se šalju 
polugodišnji izvještaji, za razliku od ranije kada se izvještavalo kvartalno, s ciljem lakšeg uvida 
u dinamiku rada, efikasnijeg reagovanja u slučaju zaostajanja u određenim mjerilima, te 
unapređenja učinka prije slanja Izvještaja o napretku. U dijelu koji se odnosi na promociju 
integracija i povećanje transparentnosti, Radović je istakla organizovanje javnih debata o 
pregovaračkom poglavlju 1 – Sloboda kretanja robe i poglavlju 19 – Socijalna politika i 



4 

 

zapošljavanje. Osim toga, kazala je da je u izvještajnom periodu razmotren Izvještaj o napretku 
Crne Gore za 2014. godinu, te predstavljeni dokumenti u skladu sa Akcionim planom za 
jačanje zakonodavne i kontrolne uloge Skupštine.  

Kada je riječ o ispunjavanju obaveza iz SSP-a, Radović je istakla da su aktivnosti realizovane 
u skladu sa predviđenom dinamikom, te istakla sastanke pododbora za saobraćaj, energetiku, 
životnu sredinu i regionalni razvoj, zatim poljoprivredu i ribarstvo, te za ekonomska i finansijska 
pitanja i statistiku. Što se IPA programa tiče, u Crnoj Gori se u izvještajnom periodu sprovodi 
61 prekogranični projekat, od kojih 17 bilateralnih (Albanija – Crna Gora; Bosna i Hercegovina 
– Crna Gora; Hrvatska – Crna Gora i Srbija – Crna Gora), 12 transnacionalnih (Program 
Jugoistočna Evropa i Mediteran) i 32 projekta u okviru IPA Jadranskog prekograničnog 
programa. Kada govorimo o IPA programu, finalizovana su akcijska dokumenta. U novembru 
je usvojen predlog paketa akcijskih dokumenata za 2014. godinu, a krajem godine počele su 
pripreme za programiranje sredstava za period 2015 – 2017. godine. 

S obzirom na to da je gđa Radović pomenula organizovanje radnih doručaka sa 
predstavnicima medija u skladu sa Akcionim planom za sprovođenje Strategije informisanja 
javnosti o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014-2018, predsjednik Radunović je 
iskoristio priliku da pita zbog čega u finalnoj verziji Akcionog plana nema aktivnosti Odbora, 
koje su usaglašene na sastanku Operativnog tijela, a tiču se organizacije dva radna doručka 
sa predstavnicima medija koji prate proces pregovora, kao i jednog radnog ručka sa 
ambasadorima država članica EU. S obzirom na to da je dogovoreno da se Odboru odobre 
sredstva putem Operativnog tijela za sprovođenje Komunikacione strategije, te aktivnosti 
uvrštene su i u Plan rada Odbora kao i u nacrt Akcionog plana za 2015. godinu, podsjetio je 
Radunović i dodao da te aktivnosti postoje, ali kao aktivnosti Ministarstva vanjskih poslova i 
evropskih integracija. 

U svom odgovoru, gđa Radović je rekla da je riječ o aktivnosti koju Ministarstvo redovno 
sprovodi od 2005. godine, a da će predmet interesovanja predsjednika Odbora biti naknadno 
provjeren. 

Članica Odbora Azra Jasavić je istakla da je Izvještaj uglavnom tehnički, ali da postoje djelovi 
kojima je potrebno posvetiti pažnju, prije svega misleći na dio Izvještaja koji govori o realizaciji 
akcionih planova za poglavlja 23 i 24. S tim u vezi, postavila je pitanje o tome koje su 
najproblematičnije tačke u akcionim planovima za 23 i 24, kao i to na koji način su birani članovi 
Savjeta za vladavinu prava, kao tijela koje, između ostalog, prati realizaciju ispunjavanja 
obaveza preuzetih pomenutim akcionim planovima. 

Radović je odgovorila da domaći zadatak koji je dat Crnoj Gori „uredno i konstatno radimo“, te 
da je uključena cijela crnogorska administracija kako bi se ispoštovali rokovi i ispunili zahtjevi 
„da bismo bili u stanju da napravimo iskorak“. Radović je dodala da je zakonodavni okvir 
ispoštovan, zbog čega i nema zastoja u pregovorima i sve se odvija planiranim tempom. Ona 
je kazala da je prošle sedmice održan sastanak Pododbora za pravdu, slobodu i bezbjednost, 
sa kojeg su upućene jasne poruke i sa jedne i sa druge strane – za opipljive rezultate potrebno 
je vrijeme, a očekuje se implementacija strateških dokumenata. Oslanjajući se na Rezoluciju 
Evropskog parlamenta u kojoj se Crna Gora ističe kao lider u regionu, Radović je istakla da je 
zakonodavni okvir dobar, ali da se očekuje implementacija istog. S obzirom na to da, kako je 
kazala, nije član Savjeta za vladavinu prava, nije pozvana da priča o tome, ali informaciju o 
načinu biranja članova može dostaviti nakon sjednice. 

Budući da nije bilo dodatnih komentara, predsjednik je stavio Izvještaj na glasanje i 
konstatovao da je usvojen jednoglasno. O izvještaju su se pozitivno izjasnili sledeći poslanici: 
Slaven Radunović, Marija Maja Ćatović, Nikola Gegaj, Azra Jasavić, Genci Nimanbegu, Srđa 
Popović i Obrad Mišo Stanišić.  
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TAČKA 3 

ČETVRTI KVARTALNI IZVJEŠTAJ O REALIZACIJI OBAVEZA IZ PROGRAMA 
PRISTUPANJA CRNE GORE EVROPSKOJ UNIJI ZA PERIOD 2014 – 2018 

U okviru treće tačke, predsjednik je podsjetio prisutne da je Odbor prošle godine razmotrio 1, 
2. i 3. kvartalni izvještaj o realizaciji obaveza iz PPCG-a i tom prilikom istakao da je u dati 
izvještaj kao novina uvršteno prikazivanje nivoa realizacije obaveza u dijelu jačanja 
administrativnih kapaciteta. Smatrao je značajnim napomenuti da je najviše propisa planiralo 
Ministarstvo zdravlja, čak 29 u četvrtom kvartalu, od čega nije realizovalo nijednu obavezu. U 
2014. godini, od 476 zakona i podzakonskih akata realizovano je 239, odnosno 50,2%. 

Predsjednik Odbora je kazao da je Sekretarijat Odbora primijetio određena nepodudaranja u 
podacima koji su prikazani u ovom dokumentu i u izvještaju koji obuhvata prva tri kvartala, u 
smislu da sabiranjem podataka o realizovanim zakonskim propisima za period I-III kvartal i IV 
kvartal, rezultat se razlikuje od onog koji je prikazan za ukupnu 2014. godinu (I – III kvartal: 
155, IV kvartal: 39, 2014. godina: 239). Nepodudaranja postoje i kod prikazivanja stepena 
realizacije dokumenata kod pojedinih poglavlja ili ministarstava, kazao je Radunović i postavio 
pitanje da li su u pitanju tehničke greške ili postoje neki konkretni razlozi zbog čega je to tako. 
Takođe, on je upitao predstavnike Ministarstva kako su zadovoljni trenutnom dinamikom 
usvajanja zakonodavstva, te koji su to glavni problemi koji usporavaju ovaj proces. Programom 
rada Vlade za 2015. godinu predviđeno je donošenje novog PPCG-a, za period 2015-2018, 
pa ga je zanimalo kada će biti usvojen i u kojoj mjeri je revidiran u odnosu na postojeći. 

U predstavljanju izvještaja, Snežana Radović je kazala da ono što je važno kod izvođenja 
statistike jeste voditi računa o tome da li se procenat odnosio na zakone koji su planirani ili na 
podzakonske akte. Kada je riječ o Programu pristupanja, ona je kazala da se radi o veoma 
opsežnom dokumentu koji broji više od 500 stranica, a uglavnom se odnosi na zakonodavni 
segment i administrativne kapacitete. Vlada je prvi dokument usvojila u decembru 2013. 
godine, ali se Četvrti kvartalni izvještaj odnosi na već revidirani dio Programa pristupanja iz 
februara 2015. godine, objasnila je Radović. Revidiranju dokumenta se pristupilo jer vremenski 
okvir nije adekvatno isplaniran, pa je realizacija bila manja od očekivane. Radović je pojasnila 
da nije uzeta u obzir zakonodavna procedura, već se realizovanim aktom smatrao onaj koji je 
utvrdila Vlada, a podzakonski akti su planirani tako da ukoliko ga je Vlada usvojila u prvom 
kvartalu, za rok realizacije podzakonskog akta je uzet kraj prvog kvartala, pritom ne uzimajući 
u obzir skupštinsku proceduru. To su ključne greške planiranja, zbog čega se radila revizija 
dokumenta, zaključila je Radović. Što se tiče planiranih propisa Ministarstva zdravlja, IV kvartal 
je najviše platio cijenu pogrešnog planiranja, odgovorila je Radović. Što se tiče administrativnih 
kapaciteta, prema njenim riječima, pomenuti su prvi put, a dosad je to rađeno na godišnjem 
nivou. Razlog je neophodnost uvida u raspoloživost kapaciteta i njihovo unapređenje, kako bi 
se znalo koliko Crnu Goru koštaju evropske integracije. Radović je još jednom istakla da se 
radi o statističkom dokumentu, koji predstavlja surovi prikaz monitoringa, te izrazila nadu da 
će se vremenom loši procenti smanjivati, uz konstatacijiu da se proces integracije uči u hodu. 

Član Odbora Genci Nimanbegu, osvrnuvši se na Izvještaj na osnovu kojeg se, kako je kazao, 
tumače suvoparni statistički podaci, postavio je pitanje kako je moguće da realizacija 
Ministarstva za ljudska i manjinska prava bude 100%, da stoprocentna realizacija bude u IV 
kvartalu, a da kroz skupštinsku proceduru nije prošao nijedan akt. Takođe, istakao je da proces 
integracija ne treba gledati tehnokratski, već sa aspekta kvaliteta. Što se tiče administrativnih 
kapaciteta, posebno je naglasio neadekvatnu zastupljenost manjinskih naroda u javnim 
institucijama. Poslanik Nimanbegu je postavio i pitanje gdje se nalazi Centar uspješnosti u 
kojem je zaposleno 10 ljudi. 

Predsjednik Radunović sugerisao je poslaniku Nimanbeguu da se na sjednici Odbora ne mogu 
komentarisati zakoni u meritumu, iako jesu samo statistički pomenuti. 

Snežana Radović je odgovorila da je Centar uspješnosti u nadležnosti Ministarstva nauke, a 
radi se o ekspertskoj pomoći Ministarstva vanjskih poslova Republike Hrvatske. Što se tiče 
zastupljenosti manjina, u MVPEI-u to pitanje svi shvataju kao važno i među zaposlenima ima 
pripadnika svih naroda. 
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Članica Odbora Nada Drobnjak postavila je pitanje da li su svi zakoni pobrojani, jer kako je 
kazala, u IV kvartalu inicirane su izmjene i dopune Zakona o rodnoj ravnopravnosti zbog 
usklađivanja sa evropskim pravom, ali ta zakonska inicijativa nije pomenuta. 

Snežana Radović je kazala da je zbog mišljenja Evropske komisije pomenuti Zakon odgođen 
za 2015. godinu, te još jednom ponovila da je statistika u IV kvartalu rađena u skladu sa novim, 
revidiranim Programom pristupanja. 

Nakon toga, predsjednik Odbora stavio je Četvrti kvartalni izvještaj o realizaciji obaveza iz 
Programa pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji za period 2014-2018 na glasanje. Pozitivno 
mišljenje jednoglasno su dali članovi Odbora: Slaven Radunović, Marija Maja Ćatović, Nikola 
Gegaj, Azra Jasavić, Genci Nimanbegu, Srđa Popović i Obrad Mišo Stanišić. 

 

TAČKA 4 

IZVJEŠTAJ O REALIZACIJI AKCIONOG PLANA ZA 2014. ZA SPROVOĐENJE 
STRATEGIJE INFORMISANJA JAVNOSTI O PRISTUPANJU CRNE GORE EVROPSKOJ 
UNIJI 2014-2018 

Predsjednik Odbora podsjetio je članove na usvajanje Komunikacione strategije prošle godine, 
te da je Akcionim planom za 2014. godinu ukupno planirano 85 aktivnosti, od čega su u 
potpunosti realizovane 72 aktivnosti (84,8%), djelimično je realizovano 5 (5,8%), a nije 
realizovano 8 aktivnosti (9,4%). 

Kad je u pitanju Odbor za evropske integracije, predsjedniik je pomenuo organizovanje javnih 
tribina na temu ukupno pet poglavlja, a sve su bile najavljene na vebsajtu Skupštine, Fejsbuku 
i Tviteru, te medijski adekvatno propraćene. 

Snežana Radović kazala je da je realizovano 90% aktivnosti predviđenih Akcionim planom, 
koji objedinjuje sve aktivnosti u pogledu procesa integracija. Pomenula je javne debate koje 
MVPEI organizuje sa Delegacijom EU i Britanskim savjetom i najavila organizovanje javne 
debate o Poglavlju 15 – Energetika. Takođe, kazala je da u Operativnom tijelu postoji 
predstavnik Sekretarijata Odbora – dosad je to bio Andrej Orlandić, kome se tom prilikom 
zahvalila na izuzetnoj saradnji i konstruktivnom doprinosu, te istakla očekivanje da će isto biti 
i sa koleginicom Sanjom Bulatović. 

Predsjednik Odbora interesovao se za nivo zainteresovanosti državnih institucija za događaje 
koji se organizuju u cilju promovisanja evropskih integracija. 

Snežana Radović istakla je da generalni utisak pokazuje da se radi o neiscrpnoj temi, da 
postoji zadovoljavajući odziv učesnika, da se postavljaju prava pitanja, a sve u cilju 
zajedničkog djelovanja i dijeljenja pravih informacija sa zainteresovanima. 

 

TAČKA 5 

AKCIONI PLAN ZA 2015. ZA SPROVOĐENJE STRATEGIJE INFORMISANJA JAVNOSTI 
O PRISTUPANJU CRNE GORE EVROPSKOJ UNIJI 2014-2018 

Poslanik Nikola Gegaj napustio je sjednicu. 

Predsjednik Odbora je upoznao članove da Plan predviđa ukupno 117 aktivnosti, koje su 
podijeljene u 13 oblasti, od čega su kao aktivnosti Odbora navedeni sastanci sa 
predstavnicima lokalnih samouprava (najmanje pet sastanaka), tribine za učenike srednjih 
škola (najmanje pet tribina) i javne tribine o pregovaračkim poglavljima (najmanje 4 tribine). 

Radović je kazala da pomenuti dokument pokazuje posvećenost svih struktura, a što se tiče 
aktivnosti koja je podrazumijevala radne doručke Odbora sa medijima, oni se mogu zajednički 
ispraviti ili uvrstiti kao dodatna aktivnost. Ona je istakla da su sredstva za sprovođenje 
Akcionog plana obezbijeđena, te da MVPEI u tom smislu ima podršku Ambasade Ujedinjenog 
Kraljevstva u Crnoj Gori, Britanskog savjeta i Delegacije EU u Crnoj Gori.  
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Planom je predviđeno unapređenje interne komunikacije, sprovođenje edukativnih programa, 
promocija događaja, te jačanje saradnje sa NVO i medijima. Veoma važan cilj Akcionog plana 
je da visoku stopu podrške evropskim integracijama prati visoka stopa znanja o samom 
procesu, jer iskustva drugih pokazuju da što je znanje veće, podrška procesu je manja. 
Radović je kazala da je Ministarstvo aktivno na društvenim mrežama, kao i u medijima. 

Savjetnica iz Kancelarije glavnog pregovarača Nada Vojvodić upoznala je prisutne sa izradom 
novog sajta za informisanje javnosti o evropskim integracijama, www.eu.me. 

Poslanica Jasavić postavila je pitanje u kom pravcu će se razvijati unapređenje interne 
komunikacije. U svom odgovoru, Nada Vojvodić je kazala da se unapređenje odnosi na 
komunikaciju unutar Operativnog tijela zaduženog za sprovođenje Strategije informisanja 
javnosti o pristupanju Crne Gore Evropskoj uniji 2014-2018. 

Govoreći o internetskoj komunikaciji, Nada Drobnjak iznijela je podatak da 42% muškaraca i 
35% žena nema pristup internetu u Crnoj Gori. 

 

TAČKA 6 

RAZNO 

Prije razmatranja šeste tačke, predsjednik se zahvalio uvaženim predstavnicima Ministarstva 
na izdvojenom vremenu i trudu, a potom upoznao članove sa predstojećim aktivnostima 
Odbora. 

Predloženi su novi datumi za posjetu delegacije Portugala, od 13. do 15. aprila, a predsjednik 
Radunović predložio je da delegaciju dočeka Marija Maja Ćatović, Azra Jasavić i još dva – tri 
člana Odbora. On je takođe upoznao članove Odbora da je posjeta Holandiji sada izvjesna, te 
da su potvrđeni sastanci. 

Osim toga, predsjednik Odbora je informisao članove da se uskoro očekuje razmatranje 
Polugodišnjeg izvještaja o toku evropskih integracija i inoviranih akcionih planova za poglavlja 
23 i 24, kao i o pozivu Odbora za međunarodne odnose i iseljenike za održavanje sastanka sa 
delegacijom Parlamenta Belgije koja čini Grupu prijateljstva sa Skupštinom Crne Gore. 

 

Sjednica je zaključena u 14.35 časova. 

 

 

  SARADNICA U ODBORU                                              PREDSJEDNIK ODBORA    

       Marija Milošević s.r.       Slaven Radunović s.r. 

http://www.eu.me/

